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§ 164 Dnr KFKS 2013/53-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2013-06-11 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

  
Brev angående rådet för frågor kring 
funktionsnedsättning  

Jessica Röök 

Stockholms Läns Landsting, Information 
angående hemsjukvård 

 

KSL, Information angående hemsjukvård  
  

Inbjudningar 
 

  
Inbjudan - Resursfördelningen och 
kommunernas arbete mot segregationens 
negativa krafter 

 

  

Cirkulär, SKL 
 

  
Cirkulär 13:18  
Cirkulär 13:20  
Cirkulär 13:21  
Cirkulär 13:22  
Cirkulär 13:23  
Cirkulär 13:24  
Cirkulär 13:25 HÖK13  
Cirkulär 13:26  
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Övrigt 
 

AB Vårljus dagordning 130507   
AB Vårljus protokoll 4  
AB Vårljus dagordning stämma 130507  
AB Vårljus kompletterande ägardirektiv 
130507 

 

AB Vårljus protokoll stämma 130507  
Föreningsrådet Älta protokoll 130515  
Käppalaförbundet styrelseprotokoll 130213  
Käppalaförbundet styrelseprotokoll 130326  
Nacka stadshus AB styrelseprotokoll 1-2013 Johanna Magnusson 
Nysätra Fastighets AB styrelseprotokoll 1-
2013 

Johanna Magnusson 

Anmälningar KSSU 2013-08-13 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från KPR om trafik Svar från trafikenheten 

Rapporter 
 

Revisionsrapport nr 1/2013, 
Fastighetsunderhåll 

 

Anmälningar KSAU 2013-08-20 
 
Ärende 

 
Åtgärd/ansvar 

 
Skrivelser 

 

 
Inbjudningar 

 

Östersjöinitiativet- Inbjudan Från Vaxholm 
till Trelleborg 2013-09-11, Vaxholm 

 

SCBs demokratidag 2013-10-01 Stockholm  
 
Rapporter 

 

 
Cirkulär, SKL;KSL 

 

SKL Cirkulär 13:28-13:29, 13:31-13:38  
KSL Överenskommelse – samverkan mellan 
kommuner i Stockholms län gällande 
nyanlända 
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Gemensamma programpriser för 
gymnasieskolan 

 

Gemensam ersättningsmodell för 
Programinriktning individuella val 

 

  
 
Övrigt 

 

Nysätra fastighets AB styrelseprotokoll 2- 
2013 

Johanna Magnusson 

Nacka Stadshus AB styrelseprotokoll 2-2013 Johanna Magnusson 
Nysätra fastighets AB, årsredovisning och 
revisionsberättelse 

Johanna Magnusson 

Nacka stadshus AB, årsredovisning och 
revisionsberättelse 

Johanna Magnusson 

Nacka Energi AB styrelseprotokoll 
20130611 

Johanna Magnusson 

Nacka Energi Försäljnings AB 
styrelseprotokoll 20130611 

Johanna Magnusson 

AB Vårljus Avyttring, dagordning och 
protokoll tertialrapport 1 

 

Käppalaförbundet protokoll  
Södertörns brandförsvarsförbund – 
protokoll revisionsberättelse tjänsteutlåtande 

 

Information från Rikspolisstyrelsen – 
Vägledning för åtgärder mot 
livsstilskriminellas brottslighet 

 

 

Anmälningar KS 2013-09-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2013-06-04, 2013-08-13  
Protokoll KSAU 2013-06-11, 2013-08-20  
Protokoll KSVU 2013-08-20  
 
- - - - - 
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§ 165 Dnr KFKS 2013/54-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelse noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-06-11 

Ärende Beslutande 
Delegationsbeslut_ansvar_201xx Jenny Asmundsson 
Avslag på begäran om utlämnande av 
uppgifter i avbruten upphandling av 
livsmedel 

Helena Meier 

  
 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2013-08-13 

Ärende Ansvarig 
Startbesked - Strandparksskolan hus B/ny 
skola i Älta 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

Delegationsbeslut tf stadsbyggnadsdirektör Stadsbyggnadsdirektören Anders Ekengren 
  
 

Protokollsanteckning 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet är mycket kritiskt till att Strandparksskolan nu hyrs ut till en friskola. 
Ärendet om lokalanpassning avser förskola vilket är bra (även om Vänsterpartiet förordar 
att även förskolor drivs i kommunal regi). Men friskolan som nu hyr Strandparksskolan 
avser också att bedriva skolverksamhet i Strandparksskolans lokaler. Även om det på sikt 
behövs mer skollokaler i Älta så är läget nu det att befintliga skolor måst samlokaliseras och 
dra ner på lokalerna för att klara ekonomin. Det är både av demografiska skäl men också 
konkurrensen från friskolor som lett till denna situation, allt i kombination med 
kommunens system för skolhyror. Att kommunen då med berått mod hyr ut, en skola man 
just lämnat, till en friskola det är inte annat än att skjuta sig själv i foten. Vänsterpartiet har 
motsatt sig detta. Precis motsvarande hände i Fisksätra för många år sedan när 
Lännboskolan lades ned p.g.a. för lågt elevunderlag. När sedan skolan hyrdes ut till en 
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friskola var det början på den nedåtgående spiralen för de kommunala skolorna i 
Fisksätra.” 
 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Som skäl för ordförandebeslutet att anslå 4,3 mkr till ombyggnad av Strandparksskolan 
för förskoleändamål anförs bl a att "kommunen sökt en partner för att med utgångspunkt i 
befintliga tomma lokaler starta upp en förskole- och skolverksamhet och samtidigt vara 
med och utforma en ny skola i Älta".  
 
Jag anser att frågan om investeringsanslag borde förts till kommunstyrelsen för beslut 
redan av det skälet att det medför ett ofinansierat driftsunderskott på totalt 1,3 mkr för den 
närmaste femårsperioden.  
 
För övrigt borde delegationsbeslutet, som fattades den 22 maj 2013, anmälts vid KS-mötet 
den 3 juni. Inte heller vid KS-mötet den 17 juni anmäldes beslutet.”  
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 
 
”Investeringen i Strandparkskolan är nödvändig för att lokalerna ska kunna hyras ut. Om 
man inte iordningställer lokalerna så kommer skolan att stå tom och förfalla och området 
riskerar att vandaliseras och förslummas. Med investeringen på 5 Mkr säkrar kommunen 
upp hyresintäkter på 15 Mkr. Det är alltså en bra affär för kommunen och skattebetalarna.” 
 
Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-08-20 

 
Ärende 

 
Delegat 

Tillförordnade av stadsdirektör under 
semester 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Beslutsattester fastighetsprocessen Fastighetsdirektören Jenny Asmundsson 
Fastställande av kommungemensam 
dokumenthanteringsplan för 
personalhandlingar 

Administrativa direktören Mats Bohman 

  
 
Delegationsbeslut, anmälningar KSVU 2013-08-20 

 
Ärende 

 
Ansvarig 

Beslutsattestanter inom verksamheten 
Sociala Stödresurser 

Produktionsdirektören Anette Böe 

Beslutsattestanter inom verksamheten 
Förskola fritid och skola 

Produktionsdirektören Einar Fransson 

- - - - -  
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§ 166 Dnr KFKS 2012/251-214 

Detaljplan för del av fastigheten Älta 38:1i Älta, 
Bollmoragården 4 m. fl. i Tyresö kommun  
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att anta planförslaget.  

Ärende 
Samhällsbyggnadsförvaltningen i Tyresö kommun har upprättat ett förslag till detaljplan för 
handel och småindustri omedelbart söder om Tyresövägen. För att få ett rationellt 
användande av marken och för att slippa att ta allt för mycket naturmark i anspråk är det 
fördelaktigt att även planlägga ett mindre område i Nacka kommun. Genomförandet av 
planen har inga ekonomiska konsekvenser för Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 146 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 171 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2013 
Planbeskrivning (Tyresö kommun) 
Plankarta (Tyresö kommun) 
Kvalitetsprogram (Tyresö kommun) 
Samrådsredogörelse (Tyresö kommun) 
Utlåtande (Tyresö kommun) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 146 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att anta planförslaget.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 171 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 



 12 (78) 
 2 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 167 Dnr KFKS 2013/432-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 6:2 – industri inom Kummelbergets 
industriområde 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 6:2 till 76.000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2014 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 1 
890.000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 
Ärende 
Rubricerad fastighet är upplåten med tomträtt sedan den 1 november 1974 och är belägen 
inom Kummelbergets industriområde, se bilaga 1. Nuvarande tomträttsinnehavaren 
Bexanders Rökeri AB har haft tomten för småindustriändamål sedan upplåtelsetidpunkten. 
Avgäldsperiodens längd är på 10 år och den nuvarande avgälden är på 33.000 kr/år. I 
avgäldsunderlaget ingår VA-anläggningsavgift men ingen grovplanering av tomten. 
 
Fastigheten är bebyggd med, enligt taxeringsuppgifter, en industribyggnad om 775 kvm 
lokalarea och fastigheten har en areal om 1629 kvm.  
 
Innevarande avgäldsperiod löper ut den 31 oktober 2014. För att kommunen skall kunna 
utnyttja sin rätt att höja nuvarande avgäld, måste överenskommelse om ny avgäld vara 
träffad med tomträttshavaren senast ett år före ovan angiven omregleringstidpunkt, d.v.s. 
senast den 31 oktober 2013.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 151 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 juli 2013 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 151 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 6:2 till 76.000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2014 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 1 
890.000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S) för egen del, 
bifall till punkten 1 men avslag på punkten 2 i stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S) för egen del, bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus och Rolf Wastesons yrkande 
gällande punkt 1. 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande gällande punkt 2 beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att mark som upplåts med tomträtt säljs ut. När det gäller 
industrimark så är det angeläget att kommunen har rådighet över marken i en framtid när 
ev. användningsområdet för marken kan behöva ändras.” 
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Carl-Magnus Grenninger reserverade sig för egen del mot beslutet och ingav följande. 
 
”Jag anser att kommunen inte kan fortsätta med att sälja ut vår gemensamt ägda mark. 
Kommunen håller samtidigt på att på annat håll köpa tillbaka tidigare såld mark till väldigt 
höga belopp, jämfört med den intäkt denna mark gav vid tidigare försäljning. När den 
marken såldes trodde man inte från kommunens sida att den skulle köpas tillbaka.” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Det har redan tidigare skett ett flertal tomtförsäljningar inom Kummelbergets 
industriområde så det finns i detta läge ingen anledning att motsätta sig själva försäljningen. 
Däremot anser Miljöpartiet att pengarna från en eventuell försäljning inte får slukas av den 
löpande driftsbudgeten då detta försämrar kommunens redan anmärkningsvärt låga 
självfinansieringsgrad.” 
 
- - - - - 
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§ 168 Dnr KFKS 2013/263-256 

Uppsägning av tomträttsavtal avseende Bergs oljehamn 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska säga upp tomträttsavtalet avseende 
fastigheten Sicklaön 13:83 för avflyttning den 31 december 2018. I uppsägningen ska ingå 
att kommunen i enlighet med § 6:2 i avtalet kräver att tomträttshavaren på egen bekostnad 
ska ta bort alla ovan jord uppförda delar av anläggningen. Uppsägning ska ske då Nacka 
kommun har ett behov av att använda marken för att tillgodose regionens behov av bostä-
der. 
 
Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om eventuell upplåtelse av 
fastigheten Sicklaön 13:83för fortsatt användning som oljedepå, för en tid som längst till 
och med den 31 december 2022.  
 

Ärende 
Statoil har idag drivmedelsdepå i det som kallas Bergs oljehamn. Marken är upplåten med 
tomträtt. Om Nacka kommun inte säger upp avtalet vid årsskiftet förlängs avtalet på fyrtio 
år. Eftersom det finns ett regionalt behov av bostäder och då oljeförvaring inte är förenligt 
med Nackas utveckling av en tät och blandad stad på Sicklaön föreslås att kommunen ska 
säga upp avtalet. En uppsägning innebär att Statoil ska ha utrymt fastigheten helt och hållet 
senast den 31 december 2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 153 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2013 
Tomträttsavtal  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 153 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska säga upp tomträttsavtalet avseende 
fastigheten Sicklaön 13:83 för avflyttning den 31 december 2018. I uppsägningen ska ingå 
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att kommunen i enlighet med § 6:2 i avtalet kräver att tomträttshavaren på egen bekostnad 
ska ta bort alla ovan jord uppförda delar av anläggningen. Uppsägning ska ske då Nacka 
kommun har ett behov av att använda marken för att tillgodose regionens behov av bostä-
der. 
 
Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om eventuell upplåtelse av 
fastigheten Sicklaön 13:83för fortsatt användning som oljedepå, för en tid som längst till 
och med den 31 december 2022.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD), 
Majvie Swärd (S), Rolf Wasteson (V), Hans Peters (C) och Sidney Holm (MP), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande 
 
”Vänsterpartiet föreslog redan för 30 år sedan (och har gjort det även under senare år) att 
kommunen skulle försöka säga upp avtalet med Statoil (då Esso). Förutom att nu 
avtalstiden nu går ut så har också tiden mognat att avveckla denna typ av verksamheter i 
Stockholmsregionens kärna. Riskerna med transporter, både på båt genom skärgården och 
på bil genom Nackas bostadsområden talar för detta. Behoven av bra mark för 
bostadsbyggande är stor och kommunen har inte mycket mark i den här storleken, 
Området ligger också centralt i Nacka med goda förutsättningar till 
kollektivtrafikförsörjning, något som kommer att bli än bättre när tunnelbanan är en 
realitet.  Därför hälsar Vänsterpartiet med glädje att även övriga partier i Nacka nu kommit 
till samma slutsats.” 
 
Sidney Holm och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
Det är bra att uppsägningen av tomträttsavtalet nu äntligen blir av eftersom nästa chans 
inte infinner sig förrän om fyrtio år. Miljöpartiet har under den senaste mandatperioden 
jobbat hårt för att säga upp avtalet nu när möjligheten infinner sig, bl.a. via vår motion från 
2011. Det är nu viktigt att kommunen står på sig och inte viker sig för dåligt underbyggda 
argument för fortsatt verksamhet på platsen. Lite orolig blir jag när jag läser vad 
kommunens tjänstemän anser beslutet ska grunda sig på. Miljöpartiet instämmer i det som 
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står men saknar en koppling till arbetet för riksdagens beslutade mål om en fossiloberoende 
fordonsflotta år 2030.” 
 
- - - - - 
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§ 169 Dnr KFKS 2013/211-139 

Kundvalssystem för samhällsorientering för nyanlända 
invandrare 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering för 

nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 
2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 

september 2013. 
 
 

Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 
 

Ärende 
Det är sedan den 1 januari 2010 obligatoriskt för kommunerna att erbjuda nyanlända 
invandrare samhällsorientering. Utbildningens syfte är att underlätta de nyanländas 
etablering i arbets- och samhällslivet och ska i möjligaste mån bedrivas på den nyanländas 
modersmål. Arbets- och företagsnämnden har beslutat att lämna det regionala 
samarbetsavtal som funnits för samhällsorientering och beslutat föreslå 
kommunfullmäktige införa ett kundvalssystem för samhällsorientering från och med den 1 
september 2013. Målet med det föreslagna kundvalssystemet är att korta ner ledtiden och 
ge individen en möjlighet att snabbare komma till egen försörjning, och på så sätt förenkla 
för medborgare i Nacka att snabbt etablera sig i samhället. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 juni 2013, § 128, att med stöd av reglerna om 
minoritetsskydd återremittera förslaget, för att förtydliga kvalitets- och kompetenskraven 
samt för att förtydliga hur adekvat information ska kunna ges brukarna vid val av 
anordnare.  
 
I ärendet förtydligas nu grunderna för kvalitetssystemet och att alla resultat från arbetet 
med kvalitet och resultat publiceras på Nackas webb. Det blir därmed ett underlag vid 
elevernas val av anordnare.  
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 96 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013, justerad den 18 juli 2013 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 128 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 
Arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5 
Bilagor 1-3 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 96 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
3. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering för 

nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 
4. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 

september 2013. 
 
 

Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 
 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 128 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av 5 kap 36§ kommunallagen att återremittera 
ärendet för att förtydliga kvalitets- och kompetenskraven samt för att förtydliga hur 
adekvat information ska kunna ges brukarna vid val av anordnare. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering 
för nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 

2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 
september 2013. 
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Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5  
1. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att 

godkänna ett nytt kundvalssystem för samhällsorientering i Nacka kommun i 
enlighet med denna tjänsteskrivelse. 

2. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige fastställa 
checkbelopp för samhällsorientering enligt tabell 1 och att gälla från och med den 1 
september 2013. 

3. Arbets- och företagsnämnden fastställde tillämpningsföreskrifter enligt bilaga 1. 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S) och Sidney Holm (MP), 
avslag på arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Jan-Eric 
Janssons yrkande. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vi yrkade avslag och reserverade oss mot det föreslagna beslutet. Vi tycker det är fel att 
kommunen bryter sig ur den överenskommelse som 25 av 26 kommuner i länet har träffat, 
att så många kommuner är med tyder på att den fungerar bra. Överenskommelsen har 
dessutom reviderats och KSL har rekommenderat kommunerna att godkänna den 
reviderade överenskommelsen. Vi har visserligen fått lite mer information i ärendet sedan 
det behandlades senast men det finns fortfarande stora brister. Det framkommer inte 
huruvida eleverna får information om kundvalet på sitt eget språk eller på svenska med 
eller utan tolk. Det uppges att kommunen ska publicera alla resultat från arbetet med 
kvalitet och resultat på Nackas webb och att detta ska utgöra ett underlag vid elevernas val 
av anordnare. Hur ska någon som inte kan svenska kunna ta del av detta om materialet är 
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på svenska, det nämns inte överhuvudtaget om detta material kommer att översättas till 
resp elevs modersmål. Det uppges att handläggare på Arbets- och företagsenheten ska ge 
information inför val av anordnare i samband med beslut. Likaså nämns det att 
Kontaktcenter och biblioteken kan ge allmän information om val av anordnare samt vad 
dessa erbjuder. Kommer denna information att ske på elevens modermål? På svenska med 
tolk? På svenska till en person som inte kan svenska? Vi tror att det är mycket svårt för 
gruppen nyanlända invandrare att göra ett kundval.” 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är tydligt att Vänsterpartiet står helt ensamma i frågan om vinster i välfärden.  Att 
införa ännu ett kundval, på ett område där det dessutom är svårt att finna utbildad 
personal, visar inte på en vilja att ta ansvar. Det kommer inte att innebära valfrihet för 
människor som ska använda tjänsten, utan man kommer att vara hänvisad till företag som 
kanske har sin verksamhet långt bort, detta på bl. a. grund av svårigheterna att finna 
modersmålslärare. 
 
Det ställs krav på att utförarna ska ha utbildad personal, men inte specifikt i vilken grad och 
vilken utbildning.  Kravet borde specificeras, men också innehålla krav på att bolagsformen 
inte ska vara vinstdrivande. 
 
Det här är ett viktigt åtagande och det borde vara kommunens ansvar att se till att detta 
sker med bästa kvalitet. Istället för att lämna över ansvaret till marknaden ska 
samhällsorienteringen vara en kommunalt driven verksamhet.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Att undervisningen ”i möjligaste mån” ska bedrivas på den nyanländas modersmål eller på 
ett språk som deltagaren behärskar väl, känns inte som ett tydligt formulerat kvalitetskrav.  
”Lärarna ska ha hög kompetens inom ämnet, pedagogisk skicklighet, förvärvad genom utbildning och 
erfarenhet och avsedd för den undervisning de ska bedriva”. Ok, exakt vad är det för utbildning, är 
det lärarhögskolan eller räcker det med en weekendkurs i samhällskunskap? 
Samhällsorientering är något viktigt och nödvändigt för att få en bra start som nyanländ 
invandrare. Det är bra om systemet med kundval kan bidra till kortare ledtider men det är 
också viktigt att inte dra ner på utbildningens kvalité. Det känns tveksamt om de 
auktoriserade SFI anordnarna idag har den rätta kompetensen även för det nya uppdraget. 
Samhällsorientering behöver ges redan innan de nyanlända har fått de grundläggande 
kunskaperna i det Svenska språket, alltså inte på Svenska. SFI undervisningen sker idag på 
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Svenska och de nuvarande SFI-lärarna har endast begränsade kunskaper i sina elevers 
modersmål. 
Det nya systemet blir nog både billigare och snabbare men, det är högst osäkert om det 
utan tydliga kompetenskrav blir till det bättre. Det känns mer som om det övergripande 
målet är att införa ”kundval” inom ännu ett område, inte att öka kvalitén på 
utbildningsinsatsen. Det känns dessutom ytterst tveksamt om kundval är rätt modell när 
man vänder sig till en så pass utsatt grupp som nyanlända invandrare med begränsade 
kunskaper om hur det Svenska samhället fungerar.” 
 
- - - - - 
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§ 170 Dnr KFKS 2013/281-006 

Sammanträdesdagar 2014 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande sammanträdesdagar år 
2014 för kommunfullmäktige. 
3 februari   22 september 
17 mars   27 oktober 
28 april   24-25 november 
16 juni   15 december 
 

Ärende 
Efter att kommunfullmäktige den 17 juni med stöd av reglerna om minoritetsskydd åter-
remitterat förslaget om sammanträdesdagar för nästa år, har stadsledningskontoret sett 
över den föreslagna sammanträdesstrukturen. Förslaget är att kommunstyrelsen inte 
föreslår två ytterligare sammanträden, så som angavs i beslutet om återremiss. 
Kommunfullmäktige har tidigare tagit ställning till att fyra sammanträden under våren ska 
vara utgångspunkt för planeringen och för 2014 medför det en fungerande 
sammanträdesstruktur, hänsyn taget till att varken kommunfullmäktige eller dess beredande 
organ bör ha sammanträden på helgdagar eller i veckor när det är skollov. För hösten 2014 
är planeringen ett sammanträde var fjärde vecka och tätare sammanträden finns det inte 
behov av att ha. Alternativet att ha ett sammanträde redan i augusti skulle medföra 
sammanträden för kommunstyrelsen och dess utskott under sommaren, vilket 
stadsledningskontoret anser att de förtroendevalda inte ska behöva ha. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 95 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 
Bilaga protokollsutdrag KF § 121 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 95 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande sammanträdesdagar år 
2014 för kommunfullmäktige. 
3 februari   22 september 
17 mars   27 oktober 
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28 april   24-25 november 
16 juni   15 december 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 121 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 
kommunallagen återremittera ärendet för att redovisa förslag på datum för ytterligare ett 
sammanträde på våren och ytterligare ett på hösten 2014. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 142 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar år 2014 för kommunstyrelsen 

enligt tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2013. 
 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar år 
2014 för kommunfullmäktige enligt tabell 1 i stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Carl-Magnus 
Grenninger (S), att ärendet återremitteras för att stadsledningskontoret ska ta fram ett 
lämpligt datum för sammanträde i maj. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Sidney Holms återremissyrkande och beslutade i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande att bifalla arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet vidhåller att KF borde ha 10 sammanträden per år. Nu gick det dock att få 
en samsyn med flera partier kring att åtminstone utöka antalet sammanträden med ett 
under våren och då valde vi att ställa det kravet. Som varande det enda folkvalda organet i 
Nacka så är det viktigt att använda denna XXX för att där kunna ha en öppen och frisk 
debatt om Nackas stora frågor. Idag är det mesta inflyttat i nämndernas slutna rum. Nackas 
styrmodell ser till att budgetdebatten i KF är det enda tillfälle då kommunens vägval 
verkligen debatteras inför allmänhetens ögon. 
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De argument som förs fram för att inte ha fler sammanträden under hösten gäller knappast 
våren då sammanträdena ligger betydligt glesare än under hösten. Det visar att orsaken till 
minskningen av antalet sammanträden har andra orsaker än omtanken om de 
förtroendevaldas ledighet under ”loven”. Öppenhet och mångfald är Nackas ledord, den 
öppenheten är knappast ledstjärnan för hur Nackas moderatledda majoritet vill bedriva den 
politiska debatten i Nacka.” 
 
Carl-Magnus Grenninger reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet föredrar att 
vi återgår till det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden 
att behandla i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället 
beslutas på delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska 
utveckling.”   
 
- - - - - 
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§ 171 Dnr KFKS 2013/240-539 

 
Alternativt förslag för ombyggnad av Slussen  
Motion den 15 april 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Jonas Kjellman (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet till stadsledningskontoret för 
komplettering med underlag om hur trafikstörningarna under ombyggnaden av Slussen kan 
minimeras, i enlighet med det uppdrag som gav i kommunstyrelsen 2013-03-25. 
  

Ärende 
Sammanfattningsvis framför motionärerna följande. Planerna för Slussens ombyggnad 
kryper närmare. I dagarna är Danviksbron under ombyggnad med de konsekvenser det har 
för Nackas trafik. Snart startar andra byggprojekt som del av ombyggnationen av Slussen. 
Nackas kommunalpolitiker har alltid som främsta uppgift att i alla lägen bevaka Nackas 
intressen. Nackalistan väljer att förorda Plan B som det hittills mest optimala alternativet 
för ombyggnation av Slussen. 
 
Kommunstyrelsen bedömer att Nacka har framfört och löpande framför förslag som 
gynnar Nackas resenärer, genom löpande kontakter såväl genom tjänstemännens arbete 
som genom politiska beslut. Det är dock Stockholm stad som har rådighet att besluta om 
detaljplanen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 156 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 juni 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 156 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 
 
Kommunfullmäktige noterar att Nackas agerande i relation till Stockholm hittills har och i 
fortsättningen ska primärt gynna kollektivresenärernas bekvämlighet och framkomlighet i 
Slussen. Nacka tar inte ställning till sådana planfrågor som det är upp till Stockholm stad att 
hantera annat än som remissinstans. Nacka saknar därtill grund för att göra annan 
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bedömning än Stockholms stad av förslag till lösning av den alternativa typ som ”Slussen 
plan B” utgör. Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Stefan Saläng (FP), Jan-
Eric Jansson (KD), Carl-Magnus Grenninger (S), Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson 
(V), att ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för komplettering med underlag 
om hur trafikstörningarna under ombyggnaden av Slussen kan minimeras, i enlighet med 
det uppdrag som gav i kommunstyrelsen 2013-03-25. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Debatten om Nya Slussen VS Plan B är i full gång men jag tycker att fokus bitvis hamnar 
lite fel. Nacka kommun borde bara komma med synpunkter på de delar i Slussenprojektet 
som är relevanta för våra resenärer och inte ha synpunkter på hela projektet. En fråga vi 
berörs av som liksom vattenregleringen har hamnat i skymundan är brandsäkerheten i den 
nya bussterminalen i Katarinaberget. Dagens bussterminal ligger öppet vilket gör 
evakuering och ventilation vid eventuella olyckor mycket effektiv, den nya terminalen 
kommer att vara insprängd i ett bergrum vilket ger en betydande högre risknivå om en 
brand skulle inträffa. Dessutom borde man kunna ta fram en annan lösning nu när 
tunnelbana till Nacka är ”beslutat”. Tunnelbana till Nacka bör ju rimligtvis påverka antal 
bussar som behöver angöra vid Slussen.  En ny mindre och öppnare terminal skulle 
dessutom ge kortare gångavstånd.” 
 
- - - - - 
 
  

http://gogreen.mpbloggar.se/2013/08/22/nya-slussen-en-dodsfalla/
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§ 172 Dnr KFKS 2011/130-256 

Tomträttsavtal med Statoil vid Bergs oljehamn 
Motion den 7 mars 2011 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att genom beslutet om att säga upp 
tomträttsavtalet avseende Bergs oljehamn är förslagen i motionen tillgodosedda. Motionen 
är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm har i en motion föreslagit att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att förbereda 
för att säga upp tomträttsavtalet för Bergs oljehamn och att utreda förutsättningarna för att 
planera ett nytt bostadsområde på platsen. Eftersom det finns ett ärende som innebär att 
kommunfullmäktige innan motionen behandlas, ska ta ställning till att säga upp avtalet, kan 
motionen anses färdigbehandlad med den noteringen. I förutsättningarna för det arbetet 
ingår att marken i stället ska användas för bostäder. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 157 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 juni 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 157 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att genom beslutet om att säga upp 
tomträttsavtalet avseende Bergs oljehamn är förslagen i motionen tillgodosedda. Motionen 
är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2012/58-339 

Stadsodling på överskottsmark 
Motion den 30 januari 2012  av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman 
(NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen har ett fungerande arbete kring koloniodling 
och samarbete med föreningar på det området. Motionen föranleder därför inte några 
ytterligare åtgärder och är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska tillåta stadsodling på kommunal mark, utarbeta 
information och handlingsförslag om hur man som enskild kan komma igång och 
samverka med föreningar, studieförbund och nätverk. Av underlaget för tekniska 
nämndens beredning av motionen framgår att kommunen redan har samarbete med olika 
intressenter på det här området och att det finns ett fungerande arbete kring koloniodling 
och liknande. Kommunstyrelsen föreslår att motionen med en notering om detta inte ska 
föranleda några ytterligare åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 97 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 
Tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 97 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen har ett fungerande arbete kring koloniodling 
och samarbete med föreningar på det området. Motionen föranleder därför inte några 
ytterligare åtgärder och är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 
Tekniska nämnden ansåg att första och tredje förslagspunkterna var besvarade samt 
föreslog kommunfullmäktige avstyrka andra punkten i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 174 Dnr KFKS 2013/78-332 

Lekplatser som lokala mötesplatser för barn och vuxna 
Motion den 28 januari 2013 av Christina Ståldal och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att sätta upp en belysning i lekparken vid Ulvsjö-
vägen senast år 2013. Motionens förslag om konkreta åtgärder och plan över 
belysningsbehov i kommunens lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga 
ytterligare beslut då det redan pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår specifikt att det under 2013 ska sättas upp en belysning i parken vid 
Ulvsjövägen i Älta och mer allmänt att det ska göras en översyn och plan över belysnings-
behov i övriga liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar. Kommunstyrelsen 
föreslår att förslaget om belysning redan år 2013 avslås då belysning medför ett ansvar för 
säkerhet, som gör att frågan inte bara handlar om själva belysningen. Fritidsnämnden håller 
i övrigt på med ett arbete om var belysningsanläggningar bör sättas upp och avser att när 
den analysen är klar, lämna ett förslag på var kommunen bör investera i sådana, som då 
också kan omfatta platser för spontanidrott och lekplatser som den vid Ulvsjövägen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 98 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 
Fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 98 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att sätta upp en belysning i lekparken vid Ulvsjö-
vägen senast år 2013. Förslaget om att en översyn och plan över belysningsbehov i övriga 
liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga ytterligare åtgärder då 
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det redan pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är med detta färdig-
behandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå punkten 1 om att belysning ska 
sättas upp i lekparken vid Ulvsjövägen senast 2013. 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen i övrigt anses 
besvarad. 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP), yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Mats Gerdau (M) och Carl-Magnus Grenninger (S), bifall till arbetsutskottets förslag med 
följande ändring av andra meningen. 
 
”Motionens förslag om konkreta åtgärder och plan över belysningsbehov i kommunens 
lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga ytterligare beslut då det redan 
pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är med detta färdigbehandlad.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2004/601-258 

Laglighetsprövning av beslut om debitering 
gatukostnader Lövberga 
Yttrande till förvaltningsrätten, stadsbyggnadsprojekt 9384 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till förvaltningsrätten i laglighetsprövningen av 
kommunstyrelsens beslut den 17 december 2012, § 320, om kostnadsunderlag för 
debitering av gatukostnader i Lövberga, stadsbyggnadsprojekt 9384. 
 

Ärende 
En medborgare har överklagat kommunstyrelsens beslut det 17 december 2012, § 320, om 
vilka kostnader som ska ingå när kommunen debiterar gatukostnaderna i Lövberga. 
Beslutet prövas genom laglighetsprövning enligt kommunallagen, vilket betyder att om 
beslutet strider mot lag eller om det finns formella brister i beslutsgången ska 
förvaltningsrätten upphäva beslutet. Domstolen kan inte ändra beslutet eller återförvisa 
ärendet till kommunen. Enligt exploateringsenhetens bedömning kan det som 
medborgaren har anfört, inte prövas genom laglighetsprövning. I förslaget till yttrande 
yrkar kommunen därför i första hand att överklagandet ska avvisas, i andra hand att det ska 
avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 augusti 2013 
Förslag till yttrande 
Bilaga överklagan 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) meddelade att han ej deltar i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med mark- och exploateringsenhetens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP)och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för att vi ska få en diskussion i efterhand 
om ekonomi och kostnadsfördelning med medborgare och fastighetsägare. Tidigare fall har 
ställt oss förtroendevalda i en tråkig konflikt med upprörda medborgare som fått 
ekonomiska kalkyler med bristande underlag. Inte minst de fall där kostnaderna som 
presenterats år 1 nära fördubblats år 2. Det är viktigt att det underlag som presenteras och 
som kalkylerna utgår ifrån håller över hela genomförandetiden. Överraskningar i efterhand 
är mycket skadliga för trovärdigheten för både politiker och tjänstemän. I det aktuella fallet 
har den dåvarande kommunstyrelsens ordförande en annan uppfattning än representanter 
från Lövbergaområdet om vilka utfästelser som gjorts vid ett tidigare möte. Vi ser att det 
framöver finns skäl att bättre planera exploateringar utifrån en balans, både av respekt för 
miljön och rimliga kostnader för enskilda hushåll. Blir kostnaderna för höga får man se till 
andra mindre kostnadskrävande lösningar. Den nuvarande politiken lämnar mycket att 
önska i det avseendet. Det är beklagligt och uppseendeväckande att gatukostnaderna inte 
landade på den nivå de boende tillsammans med projektledaren och dåvarande 
kommunstyrelsens ordförande kom överens om vid ett möte den 12:e mars 2010.” 
 
Stefan Saläng lät anteckna följande. 
 
”Stefan Saläng anmälde att Folkpartiet inte deltar i beslutet om yttrande till 
förvaltningsrätten med hänvisning till att FP-gruppen, då sakfrågan behandlades i KS den 
17 december 2012, yrkat på en återremiss för komplettering av beslutsunderlaget.” 
 
- - - - - 
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§ 176 Dnr KFKS 2013/299-214 

Startpromemoria för stadsbyggnadsprojekt 
Dalkarlsängen [projekt 9421] med trafikplats i 
kommundelen Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar startpromemorian för projekt Dalkarlsängen [9421] och beslutar 
att kommunen ska ingå avtal med Trafikverket om framtagande och finansiering av 
åtgärdsvalsstudie. 

Ärende 
Projektet Dalkarlsängen syftar bland annat till att skapa ett attraktivt verksamhetsområde, 
ett förbättrat trafiksystem och nya lokaler för skola och förskola samtidigt som mark som 
är förorenad på grund av tidigare tippverksamhet saneras. 
 
Området kommer att delas in i tre detaljplaner. Den första detaljplanen i området beräknas 
starta under 2013 och börja genomföras 2017. 
 
Kalkylen visar att projektet troligen kommer att medföra en nettokostnad på ca 50-70 
miljoner kr. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 143 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 juni 2013 
Startpromemoria 
Avtal med Trafikverket 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 143 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar startpromemorian för projekt Dalkarlsängen [9421] och beslutar 
att kommunen ska ingå avtal med Trafikverket om framtagande och finansiering av 
åtgärdsvalsstudie. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans 
Peters (C) och Majvie Swärd (S), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 
 
”Den viktigaste delen i detta projekt är anläggandet av en ny trafikplats på Värmdöleden 
(222:an) i höjd med Boovägen, eftersom det inte bara rör närområdet utan är en 
angelägenhet för hela Boo. Vi vill prioritera detta projekt och lägga det allra först i 
programmet. Vi vill särskilt framhålla att ekonomiska överväganden inte får vara skäl till att 
senarelägga projektet.”  
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 
 
”Projektet är mycket viktigt att genomföra. Det förbättrar trafiksituationen i östra Boo och 
löser behovet av skola och återvinningscentral och skapar samtidigt utrymme för fler 
arbetsplatser. I det vidare arbetet måste man försöka förbättra ekonomin och minska 
kommunens nettokostnader.” 
 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters och Jan-Eric Jansson. 
 
- - - - - 
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§ 177 Dnr KFKS 2013/442-219 

Stockholms ström, nya markförlagda 130 kV ledningar i 
Nacka kommun med anslutning till Lidingö kommun via 
sjökabel 
Yttrande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 

Ärende 
Vattenfall har översänt förslag till nya markförlagda ledningar i Nacka kommun och 
sjökabel till Lidingö för samråd enligt miljöbalken. De markförlagda ledningarna föreslås på 
sträckorna mellan Telegrafberget och nätstation Björknäs samt mellan nätstation Björknäs 
och Myrsjön. När ledningarna är tagna i drift kan befintliga luftledningar och befintlig 
sjökabel på sträckan tas bort. Sträckningsstudier har utförts sedan 2011 i dialog med Nacka 
kommun. I det bifogade samrådsunderlaget presenteras ett utbyggnadsförslag. Det är 
mycket positivt att de aktuella ledningarna blir markförlagda och att befintliga luftledningar 
kan tas bort. Synpunkter på vissa detaljer redovisas i bilagt yttrande. 
 
Berörda tjänstemän från kommunen kommer den 9 september 2013 att ha ett möte 
angående markförläggning av kraftledningar vid Tollare. Stadsutvecklingsutskottet kommer 
därefter att få en rapport. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 147 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2013 
Förslag till yttrande 
Samrådsunderlag, Vattenfall juni 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 147 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
 
”Det kan enligt Centerpartiets mening inte bli aktuellt att bebygga all mark som friläggs när 
kraftledningarna grävs ned i marken. På några ställen kanske cykel- eller promenadstråk 
passar bättre och på några ställen är det säkert bäst att det förblir grönområde. Samtidigt är 
det stora pengar, 128 mkr, som kommunen ska betala för nedgrävningen, under 
förutsättning av att avtalet med Vattenfall (Stockholm ström) från 2010 genomförs.” 
 
Jan-Eric Jansson (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 
 
”Vi Kristdemokrater tycker att det är mycket bra med planerna att gräva ner 
kraftströmsledningarna. Men vi vill redan nu påpeka att de ekonomiska förutsättningarna 
som ligger till grund för att gräva ner kablarna är förändrade. Det är mycket osäkert om hur 
mycket bostads mark som kan frigöras genom att ta bort luftledningarna. Och de senaste 
årens erfarenheter pekar också på att budgeterade kostnader är mycket osäkra. Det måste 
bli tydligt i kommande avtal om vem som tar kostnaderna för fördyrningar innan avtal 
skrivs under. 
Det är inte heller självklart med de tidigare principiella utgångspunkterna om att ersätta 
Stockholms ströms för att de lämnar ett område där nuvarande luftledningar går. De äger 
inte marken utan fått disponera den i ett avtal och får nu erbjudande om ett annat 
markområde. Det är Nacka kommun som äger marken.” 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2013/389-310 

Förändringar av trängselskatten med anledning av 
trafikleden Norra länken och Hagastaden (Fi2012/3828) 
Yttrande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 
 

Ärende 
Finansdepartementet har föreslagit förändringar av tillämpningsområdet av trängselskatt i 
Stockholm (bilaga 1). Nacka kommun har fått inbjudan att lämna synpunkter på rubricerad 
promemoria. Eventuella synpunkter ska vara Finansdepartementet tillhanda senast den 23 
augusti 2013. Trafikenhetens förslag till synpunkter framgår av bilaga 2. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 149 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 25 juni 2013 
Bilaga 1 Finansdepartementets promemoria (Fi2012/3828) 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 149 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade som tillägg att Nacka kommun i sitt yttrande ska infoga att vi vill 
ha trängselskatt även på Norra Länken.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen avslog Sidney Holms tilläggsyrkande. 
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Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Stödet för trängselskatten har ökat stort sedan Miljöpartiet lyckats driva igenom denna via 
en folkomröstning i samband med riksdagsvalet 2006. I en undersökning från Centrum för 
transportstudier säger 67 procent av dem som uttryckt en åsikt att de skulle rösta ja om det 
hölls en folkomröstning i dag. Inför försöket låg stödet under 30 procent. Om intäkterna 
från biltullarna oavkortat skulle gå till kollektivtrafik är ännu fler positiva. Då skulle 82 
procent rösta ja. Studien genomfördes bland 1.800 stockholmare. 
Vi i Miljöpartiet känner att det finns ett massivt stöd för trängselavgifterna, särskilt om de 
öronmärks till kollektivtrafiken. Vi vill att Nacka kommun i sitt yttrande ska infoga att vi 
vill ha trängselskatt även på Norra Länken. Vi vill också att kommunen ska verka för att 
alla trängselavgifter framöver ska gå till kollektivtrafiken för att minska privatbilismen och 
därmed trängseln på gatorna.” 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2013/384-322 

Åtgärdsvalsstudie för väg 222 och väg 274 genom Nacka 
och Värmdö kommuner 
Yttrande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 
 

Ärende 
Trafikverket region Stockholm har, tillsammans med Stockholms läns landstings 
Trafikförvaltning samt Nacka och Värmdö kommuner, analyserat vägarna 222:s och 274:s 
funktion i en åtgärdsvalsstudie. Syftet var att översiktligt klarlägga trafikförhållandena och 
resultatet är en bruttolista med förslag på olika åtgärder. Resultatet av studien är tänkt att 
utgöra ett underlag för såväl kommunal planering som för Trafikverkets respektive 
Trafikförvaltningens åtgärdsplanering. Fokus har varit på åtgärder på kort sikt (inom 5 år) 
men även andra åtgärder har belysts. Arbetet med förslag till åtgärder föreslås bedrivas 
vidare samordnat. Flera av de listade åtgärderna och frågeställningarna inom Nacka 
kommuns territorium hanteras i redan pågående arbeten med övergripande stadsutveckling, 
i områdesplaner eller i specifika infrastrukturprojekt. Nacka kommun delar rapportens 
slutsats att oklarheter kring arbetsgruppens mandat och att processen inte rymde 
förankringsmoment gör att resultatet främst kan ses som ett förslag till inriktning för 
fortsatt arbete. Den kan dessutom vara en bra grund för löpande samordning mellan de 
olika aktörerna för att säkerställa största möjliga nytta av parternas åtgärder. De förslagna 
målen och fokusområdena förslås tas med som underlag i Nacka kommuns arbete med 
inriktningen för aktuella statsutvecklings- och infrastrukturprojekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 150 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 17 juni 2013, justerad 12 augusti 2013 
Bilaga 1 Åtgärdsvalsstudie för vägarna 222 och 274 genom Nacka och Värmdö kommuner, 
Trafikverket den 20 mars 2013  
Bilaga 2 Förslag till yttrande daterat den 17 juni 2013, justerat den 12 augusti 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 150 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 
Bilaga 1 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2013/462-260 

Ansökan om planbesked för fastigheten Sicklaön 13:83, 
nuvarande Bergs oljehamn 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar till mark- och exploateringsenheten att ansöka om planbesked 
enlgit 5 kap 2-5 §§ plan- och bygglagen för bostadsbebyggelse på fastigheten Sicklaön 
13:83. Kommunstyrelsen bemyndigar mark- och exploateringschefen att upprätta och inge 
erforderliga handlingar till miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt att föra 
kommunstyrelsens talan inför nämnden. 
 

Ärende 
I samband med att stadsledningskontoret arbetar med att säga upp det tomträttsavtal som 
Statoil har för bränsledepåer på fastigheten Sicklaön 13:83, föreslås att kommunstyrelsen 
som markägare ska ansöka om planbesked för bebyggelse av bostäder på området. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 152 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 augusti 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 augusti 2013 § 152 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen uppdrar till mark- och exploateringsenheten att ansöka om planbesked 
enlgit 5 kap 2-5 §§ plan- och bygglagen för bostadsbebyggelse på fastigheten Sicklaön 
13:83. Kommunstyrelsen bemyndigar mark- och exploateringschefen att upprätta och inge 
erforderliga handlingar till miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt att föra 
kommunstyrelsens talan inför nämnden. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) meddelade att hon ej deltar i ärendets behandling på grund av 
jäv. 
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Pernilla Hsu (M), Leif Holmberg (C) och Anders Tiger (KD) meddelade att de ej närvarar 
under ärendets behandling på grund av jäv. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet föreslog redan för 30 år sedan (och har gjort det även under senare år) att 
kommunen skulle försöka säga upp avtalet med Statoil (då Esso). Förutom att nu 
avtalstiden nu går ut så har också tiden mognat att avveckla denna typ av verksamheter i 
Stockholmsregionens kärna. Riskerna med transporter, både på båt genom skärgården och 
på bil genom Nackas bostadsområden talar för detta. Behoven av bra mark för 
bostadsbyggande är stor och kommunen har inte mycket mark i den här storleken, 
Området ligger också centralt i Nacka med goda förutsättningar till 
kollektivtrafikförsörjning, något som kommer att bli än bättre när tunnelbanan är en 
realitet.  Därför hälsar Vänsterpartiet med glädje att även övriga partier i Nacka nu kommit 
till samma slutsats.” 
 
- - - - - 
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§ 181 Dnr KFKS 2013/33-050 

Inriktningsbeslut för IT-upphandling 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar information om utvecklingen av IT. 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom den förslagna inriktningen för upphandlingen av IT-
arbetsplatstjänster. 
 

Ärendet 
Stadsledningskontoret och IT-enheten arbetar för att utveckla IT så det i än högre grad blir 
ett stöd för verksamheten. Användningen och utvecklingen av IT måste ske utifrån 
verksamhetens behov. De gemensamma kostnaderna för IT har hittills fördelats ut efter 
olika fördelningsnycklar. Framöver kommer verksamheterna få betala utifrån hur mycket 
man väljer att använda. I upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning som startat 
kommer upphandlingen i hög grad att anpassas efter olika verksamheters behov. Det finns 
en inriktning att dela upp IT-arbetsplatstjänsterna i olika delar, för att rätta till brister som 
finns i nuvarande konstruktion och möjliggöra att få många anbudsgivare i upphandlingen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 90 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 90 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar information om utvecklingen av IT. 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom den förslagna inriktningen för upphandlingen av IT-
arbetsplatstjänster. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 
 
”Socialdemokraterna är positiva till den principiella uppdelning av upphandlingen som 
föreslås i riktlinjerna. Det ger större utrymme för små- och medelstora företag att få 
möjlighet att vara med. Det kan också på sikt ge bättre användning av skattebetalarnas 
pengar. Det är också viktigt att med stöd av vår storlek och de 11000 arbetsplatser som ska 
försörjas, se de ekonomiska skalfördelar som finns vid drift i egen regi och låta det finnas 
med som ett alternativ vid vissa delar av upphandlingen. 
Vi reagerar också kraftigt på det häftiga priset per GB och månad som anges som 
information i dokumentet. Detta ligger inom ramen av ett annat IT-avtal och inte del av 
denna punkt, men det är anmärkningsvärt att GB-priset är över 5000 % (!) högre än ett 
aktuellt referensalternativ. Vi ser framemot att förbättra förutsättningarna för kommunens 
ekonomi när aktuellt avtal är uppe till omförhandling.” 
 
Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”I det nya avtalet finns det ett pris på lagringskapacitet som känns på tok för högt. Med nya 
typer av molntjänster och alltmer data som streamas blir datamängd och hastighet allt 
viktigare. Jag har många gånger upplevt att det tar för lång tid att ladda ner dokument från 
nacka.se och tid är pengar, allrahelst som kommunen har ca 11000 datoriserade 
arbetsplatser. Jag kan i avtalet inte se något pris på bandbredd eller på mängden data man 
kan ladda upp och ner varje månad. Det är nu viktigt att man tar tag i problemet med allt 
som inte ska nerladdas på Nackas servrar och rensar bort alla privata film-, bild- och 
musikfiler. Det borde ha gjorts långt tidigare men det är uppenbart att ”insatserna” hitintills 
varit otillräckliga.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”När IT-upphandlingen gjordes förra gången var Vänsterpartiet mycket kritiska, särskilt till 
hur den skulle slå på skolan. Vi blev dessvärre sannspådda. När nu en ny upphandling ska 
göras är det viktigt att särskilt se till att skolans mycket speciella krav och verklighet 
tillfredsställs. Trots att leverantören idag ska ge olika typer av support till kunderna så har 
skolan i stor utsträckning fått ta på sig ett stort extraarbete, man får alltså betala dubbelt för 
det. Några särskilda anställda finns men det stora lasset dras av lärarna som fått även denna 
uppgift på sig. När nu den nya upphandlingen utgår från att den användarnära servicen ska 
hanteras av kommunen själv och betalas separat av de användande enheterna så finns en 
inbyggd risk att just lärarna får en än mer institutionaliserad extra pålaga. Det är viktigt att 
ha detta i särskild åtanke i samband med upphandlingen.  
 
Vid förra upphandlingen fick många enheter i kommunen stora engångskostnader i 
samband med att den upphandlade funktionen trädde i kraft. Gamla (men ofta ganska nya) 
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datorer fick ersättas med nya och enheterna satt i praktiken med stora 
avskrivningskostnader för gammal utrustning. Risken är uppenbar att något liknande kan 
komma att ske nu när en ny leverantör tar över. I den mån sådana kostnader uppstår måste 
kommunen centralt stå för dem och inte belasta verksamheterna med det.” 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2013/420-045 

Kommunal borgen Järla IF fotbollsklubb 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå borgensåtagande för ett lån om 950,000 
(niohundrafemtiotusen) kronor med maximalt fem års amortering till Järla IF 
fotbollsklubb.  
 

Ärende 
Järla IF fotbollsklubb (nedan ”Järla IF”) inkom i slutet av maj med en låneansökan om 1,2 
miljoner kronor. Kommunen meddelade klubben att lån inte är möjligt. Därefter har Järla 
IF inkommit med en ansökan om kommunal borgen på 1 miljon kronor. 
 
Järla IF beviljades under 2012 bygglov för ett nytt klubbhus. För att färdigställa bygget har 
föreningen ansökt om ett banklån i Nordea om 1 miljon kronor. Banken kräver borgen 
eller säkerhet för att bevilja lånet. Med kommunal borgen uppgår räntan för närvarande till 
6,95%. Ett par andra banker har blivit kontaktade av Järla IF, men utan framgång. 
Föreningen söker även medel från olika stiftelser och fonder. 
 
Järla IF har cirka 900 medlemmar och hade i mitten av 2013 cirka 1,2 miljoner kronor i 
fonderade medel för klubbhusbygget samt övriga utgifter. 
 
Kommunstyrelsen föreslås bevilja Järla IF kommunal borgen om 1 miljon kronor med 
maximalt fem års amortering. Järla IF ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och 
halvårsvis saldot på banklånet hos Nordea till stadsledningskontoret. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 94 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 juli 2013, rev 22 augusti 2013 
Bilagor 1-5 
Fritidsnämnden den 28 augusti 2013 § 79 
Bilagor tjänsteskrivelse, yttrande och likvidplan från fritidsnämnden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 94 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
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Beslut i fritidsnämnden den 28 augusti 2013 § 79 
Fritidsnämnden beslutade att ställa sig positiv till Järla IF Fotbollsklubbs ansökan om 
kommunal borgen. Nämnden föreslår kommunstyrelsen att bevilja kommunal borgen för 
de lån om 950 000 kronor som föreningen ämnar uppta för att färdigställa klubbhuset.  
 

Yrkanden 
Lars Berglund (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Lars Berglunds yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 
 
”På mötet fick vi information om att föreningens ekonomi bedöms som stabil och att 
betalningsförmågan för de lån kommunen borgar för är god. Det finns också säkerhet för 
lånet i form av byggnaden på fastigheten. Risken med att gå i borgen bedöms därför som 
små.”  
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2013/327-009 

Försäljning av verket Snöljus av konstnären JAG Acke 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att verket Snöljus av konstnären JAG Acke bjuds ut till 
försäljning. Efter ytterligare värdering ska verket i första hand erbjudas Önningby 
hembygdsmuseum på Åland. Om museet tackar nej ska verket försäljas genom 
auktionsfirma.  
 

Ärende 
Målningen Snöljus är utförd 1892 av konstnären JAG Acke och donerades till 
Saltsjöbadens köping 1933. På grund av verkets storlek och ett löpande stort vårdbehov 
föreslår kulturnämnden att verket säljs och att försäljningssumman går till vård av befintlig 
konst i kommunens ägo. Detta kan göras genom att upprätta en fond för vård och 
underhåll av konstsamlingen, nyinköp samt konststipendium. 
 
Verket har varit utlånat till Vår Gård men utsattes där för klimatskiftningar och placerades 
efter konservering 2009 i Önningby hembygdsmuseum på Åland. Det fanns sedan planer 
på att placera verket i Nackasalen men även där är klimatförhållandena skadliga för verket. 
Det finns idag ingen möjlig placering för det i kommunens lokaler. 
 
Kommunens budget för vård av de 2 600 konstverk kommunen har är 50 000 kronor. 
Snöljus måste ses över minst vartannat år till en kostnad av cirka 10 000 – 15 000 kronor. 
 
I maj 2013 värderades Snöljus till 1,2 miljoner kronor. Beroende på hur en försäljning 
genomförs medför den i sig olika kostnader för själva försäljningen. Önningby 
hembygdsmuseum vill förvärva konstverket. En direktförsäljning dit för inte med sig några 
försäljningskostnader men för att säkerställa att priset blir rätt måste ytterligare en 
oberoende värdering bekostas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 84 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2013, rev 23 augusti 2013 
Värdering 
Kulturnämnden den 13 mars 2013 § 21 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 84 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet kompletteras till kommunstyrelsen 
den 2 september 2013 med information om hur en försäljning ska gå till och vad pengarna 
ska användas till. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att verket Snöljus av konstnären JAG Acke bjuds ut till 
försäljning. 

Beslut i kulturnämnden den 13 mars 2013 § 21 
Kulturnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att verket Snöljus bjuds ut till 
försäljning. Vid en eventuell försäljning bör köpesumman gå till skötsel av befintlig konst, 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till arbetsutskottets 
förslag men med den ändringen att meningen ”Intäkten ska användas till vård av befintlig 
konst i kommunens ägo” utgår. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Eva Öhbom Ekdahl (M) lät anteckna följande.  
 
”Målningen Snöljus, målad av JAG Acke, har en lång och intressant historia. Den tillkom 
på Åland 1892. Inte minst spännande är historien därefter, hur den donerades till 
dåvarande Saltsjöbadens köping 1933 av direktör Gustaf Kahm ”till prydnad av 
fullmäktigesalen i kommunalhuset”. Det är många saltsjöbadsbor som sett tavlan hänga på 
väggen i den salen, långt efter kommunsammanläggningen 1971. 
Tanken var att tavlan än en gång skulle pryda en fullmäktigesal, den i Nacka kommun. Då 
detta visat sig omöjligt på grund av variationer i luftfuktighet etc, ska tavlan försäljas. Det 
har också visat sig omöjligt att hitta en alternativ plats att hänga tavlan. Under dessa 
omständigheter anser vi att kulturnämnden bör beakta att den köpeskilling som erhålles vid 
försäljningen borde användas till att anskaffa annan konst eller konstverk som kan pryda 
Nacka kommuns fullmäktigesal. Vi anser vidare att nu när tavlan försäljs, så måste vi 
tillförsäkra oss om en replica, genom att verket fotograferas eller liknande..” 
 
I protokollsanteckningen instämde Lars Berglund (M) och Majvie Swärd (S). 
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Åsa Marnell (MP) och Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I dag beslutade kommunstyrelsen att konstverket Snöljus ska säljas. Tyvärr ströks, precis 
innan beslutet skulle tas, den sista meningen i tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
Meningen som togs bort lyder som följer; Intäkten ska användas till vård av befintlig konst 
i kommunens ägo. 
  
Det är olyckligt att denna formulering togs bort. Nu finns det inget som skyddar intäkten 
från att slukas upp av den stora kommunala budgeten. Istället hänvisar kommunstyrelsen 
till det kommande budgetarbetet och att den ev försäljningsintäkten då ska användas för att 
vårda och underhålla konstsamlingen, nyinköp av konst och/eller ett konststipendium. 
Men vad är det som garanterar denna muntliga hänvisning för användning av intäkten nu 
när vi inte längre har det i beslutsprotokollet!? 
  
Kommunen äger en konstsamling, vi skulle kunna motsvara samlingen med en samling 
konst vid ett konstmuseum. Konstmuseer liksom övriga museer i Sverige är i stor 
utsträckning medlemmar i Svenska ICOM, den svenska sektionen av UNESCO-organet 
International Council of Museums. ICOM har satt upp etiska regler som museisverige 
följer. Att ha nedskrivna etiska regler som stora delar av den internationella museivärlden 
har kommit överens om är en stor styrka. Gallring i samlingarna är en del av regelverket 
och under rubriken ”intäkter från avyttrande av samlingar” kan vi läsa att: Museisamlingar 
(tillika konstsamlingar) förvaltas för allmänhetens räkning och får inte ses som realiserbara 
tillgångar. Pengar eller annan ersättning som museet (i vårt fall Nacka kommun) får från 
gallring och avyttrande ur en museisamling bör endast användas till förmån för samlingarna 
och vanligtvis för förvärv till samlingen i fråga. 
Vi hoppas att detta beaktas i det kommande budgetarbetet (om vi säljer konstverket 
Snöljus…)” 
 
Hans Peters lät anteckna följande. 
 
”De medel som en försäljning kan inbringa bör gå till vård av befintlig konst och inköp av 
ny konst. Det vore lämpligt att inköpa något verk som kan passa i Nackasalen där det finns 
en tom vit vägg som bör prydas på något sätt. 
 
Detta beslut ska inte ses som någon utförsäljning av kulturarvet eller som något negativt 
för kulturen. Verket Snöljus har hängt i Saltsjöbadens kommunalhus, men är tillverkad på 
Åland och motivet är också från den åländska skärgården. Nacka kommun har under åren 
inte skött verket på det sätt man borde ha gjort. Vidare tog verket skada när det hängde på 
Vår Gård i Saltsjöbaden. Nu hänger det i Önningeby hembygdsgård på Åland och får bra 
skötsel och i rätt luftfuktighet och temperatur. Därför vore det bäst om verkets kunde 
säljas till dem. Men om inte det är möjligt är det rimligt att verket lämnas till auktion så att 
någon privat eller offentlig intressent kan köpa in den och som har resurser att vårda den.” 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2013/360-430 

Upprättande av viltvårdsplan  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen med tillägget att även jakträttsfrågan ska belysas i 
viltvårdsplanen. 
 

Ärende 
Park- och naturenheten informerar om enhetens arbete med att upprätta en viltvårdsplan. 
Viltvårdsplanen syftar till att bevara och om möjligt förbättra förutsättningarna för viltet, 
öka kommuninvånarnas naturupplevelser, minska konflikter mellan vilt och människor i 
bostadsområden samt minimera viltolyckor.  
 
Viltvård är gynnande av alla arter, såväl bland vilt (dvs. alla fåglar och däggdjur) som andra 
djur och växter. I viltvårdsplanen kan det bland annat ingå organisation, inventeringar, 
reglering via jakt, biotopvård samt skyddsåtgärder.   
 
Viltvårdsplanen är ett kommunövergripande dokument som ligger inom flera nämnders 
ansvarsområde. Ett remissförslag presenteras under senhösten 2013.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 82 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 29 maj 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 82 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), bifall till 
arbetsutskottets förslag med tillägget att även jakträttsfrågan ska belysas i viltvårdsplanen.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Från Folkpartiets sida välkomnar vi beslutet om upprättande av en viltvårdsplan utifrån 
målen att förbättra förutsättningarna för viltet, öka kommuninnevånarnas naturupplevelser, 
minska konfliktriskerna mellan vilt och människor och minimera viltolyckorna. Vi 
förutsätter att viltvårdsplanen även belyser nuvarande jakträttsförhållanden i kommunen 
och lämnar förslag hur jakträttsfrågorna ska hanteras framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2013/359-265 

Tidplan för nya kultur- och naturreservat  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslöt den 11 juni 2012, § 137, att flytta ansvaret för förslag om nya 
naturreservat och för prövning av dispenser från naturreservatsföreskrifter till 
naturreservatsnämnden. Vid kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013, § 83, 
redovisades hur naturreservatsnämnden har tagit sig an det nya ansvarsområdet. 
Arbetsutskott beslöt att notera informationen samt att underlaget till kommunstyrelsen den 
2 september 2013 skulle kompletteras med information om hur processen för att bilda 
naturreservat kan påskyndas.  
 
Då nästkommande sammanträde i naturreservatsnämnden äger rum först den 11 
september är det berörda tjänstemän som redovisar att resurserna på park- och 
naturenheten har förstärkts med en tjänst och förslag om att beslutsprocessen för det 
bordlagda ärendet om Skarpnäs upptas. 
 
I övrigt har förslag till tidplanför de nya reservaten kommunicerats i 
naturreservatsnämnden och schemat nedan sammanfattar tidplanen för de 
reservatsbildningar som finns angivna i majoritetsprogrammet. Schemat ska kompletteras 
med Skarpnäs och förslag om att beslutsprocessen ska återtas kommer att beredas till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 83 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 maj 2013, rev den 22 augusti 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 83 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att underlaget till kommunstyrelsen den 2 
september 2013 kompletteras med information om hur processen för att bilda 
naturreservat kan påskyndas. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
 
”En viktig del av Nacka kommuns miljö- och klimatarbete är att säkerställa att viktiga 
grönområden bevaras för framtiden och att dess ges bra skötsel och blir tillgängliga för alla 
nackabor och andra som vill uppleva naturen i Nacka. Därför är det viktigt att arbetet med 
att få till stånd nya reservat genomförs skyndsamt och effektivt utan att det går ut över 
kvaliteten i beslutsunderlagen. I detta ärende redovisas tidtabellen för fyra nya reservat. Det 
som jag tycker är lite märkligt är att det ska behöva ta så lång tid som upp till ett år från 
remissbeslut i NRN och fram till inrättandebeslut i KF. Det borde gå att komprimera 
tidsåtgången.  
En förstärkning av tjänstemannastaben på Park och fritid ska nu förhoppningsvis kunna 
påskynda arbetet. Om ytterligare resurser krävs är vi beredda att i diskussionerna om 
budget 2014 föra upp den frågan.” 
  
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2013/304-001 

Utvärdering av Fisksätraakademin 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar utvärderingen till protokollet. 
 

Ärende 
Fisksätraakademin bildades 2006 med syftet att samordna den stora mängd 
utvecklingsprojekt som pågick under ”Storstadssatsningen” och ”Urban utveckling”. En 
utvärdering av Fisksätraakademin har nu gjorts. Uppdraget har varit att beskriva vilken 
nytta akademin haft i lokalsamhället och för dem som är med i akademin. Utvärdering 
bygger på statistik, intervjuer och en enkät. Utvärderingen visar att Fisksätraakademin 
bidragit till att samordna och driva på flera utvecklingsprojekt. Samtidigt har det varit en 
positiv utveckling i Fisksätra när det gäller upplevelse av trygghet, minskad brottslighet och 
ökad social sammanhållning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 79 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 maj 2013 
Fisksätraakdemin – utvärdering 
Brottsstatisktik Fisksätra  
Statistik Fisksätra 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 79 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar utvärderingen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 
 
”Vi socialdemokrater ser positivt på den utveckling som beskrivs i utvärderingen av 
Fisksätra Akademin. Dock ställer vi oss frågande till att Fisksätrabornas åsikter inte togs 
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tillvara i samband med enkäten, då det hade belyst resultatet bättre och bidragit med 
adekvat tyngd att säkerställa utvärderingsresultatet.” 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2013/332-001 

Uppföljning av nämndernas bidrag till kommunens 
hållbarhetsarbete 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar kartläggningen av nämndernas arbete med hållbarhetsarbete 

till protokollet. 
2. Kommunstyrelsen ger samordnings- och utvecklingsenheten i uppdrag att återkomma 

med förslag på hur hållbarhetsredovisningen kan utvecklas i årsredovisningen, genom 
att exempelvis ta fram kommunövergripande indikatorer. 

3. Kommunstyrelsen ger miljöenheten i uppdrag att göra en analys av kommunens 
samlade klimatpåverkan. 

 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret följande tilläggsuppdrag. 
 
I Mål och Budget för 2013 avsattes resurser att kommunstyrelsen skulle kunna ta fram en 
strategi för utveckling och uppföljning av arbetet med hållbarhet och klimat. En första del 
är den uppföljning av nämndernas bidrag till kommunens klimatarbete som nu 
presenterats. Nästa del är den analys av kommunens samlade klimatpåverkan som 
miljöenheten nu får i uppdrag att ta fram. Parallellt med detta får stadsledningskontoret i 
uppdrag att lämna förslag på hur klimatarbetet bäst organiseras, hur ansvarsfördelningen 
mellan nämnderna kan tydliggöras, hur målen formuleras och följs upp samt hur statliga 
myndigheters (t ex länsstyrelsens) mål kan inordnas i kommunens arbete. Syftet med dessa 
båda uppdrag är att skapa en strategi för hur kommunens höga ambitioner på 
klimatområdet ska kunna förverkligas samt ett klimatprogram med konkreta åtgärder som 
ska föreläggas kommunfullmäktige under första kvartalet 2014. ” 
 

Ärende 
På uppdrag av kommunstyrelsen har samordnings- och utvecklingsenheten följt upp 
nämndernas hållbarhetsarbete. Syftet har varit att synliggöra arbetet med 
hållbarhetsfrågorna för att utifrån detta skapa förutsättningar för utveckling och bättre 
uppföljning av det. Kartläggningen visar att mycket pågår inom hållbarhetsarbetet men att 
stora delar av detta arbete inte är synligt vare sig internt eller externt. Otydlighet kring 
begreppens betydelse för nämndernas verksamhetsområden gör att det blir svårt för 
organisationen att dra att samma håll samt att det blir svårt att följa upp hållbarhetsarbetet. 
För att kunna göra rätt prioriteringar inom hållbarhetsarbetet i framtiden bör en analys av 
kommunens samlade klimatpåverkan tas fram. 
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Som ett första strategiskt steg i utvecklingen av kommunens hållbarhetsarbete görs följande 
rekommendationer: 

• Utveckla hållbarhetsredovisningen i årsredovisningen 
• Ta fram kommunövergripande indikatorer inom alla tre dimensioner av hållbarhet 

och redovisa dessa i årsredovisningen.  
• Gör en analys av kommunens samlade klimatpåverkan. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 80 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 80 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
4. Kommunstyrelsen noterar kartläggningen av nämndernas arbete med hållbarhetsarbete 

till protokollet. 
5. Kommunstyrelsen ger samordnings- och utvecklingsenheten i uppdrag att återkomma 

med förslag på hur hållbarhetsredovisningen kan utvecklas i årsredovisningen, genom 
att exempelvis ta fram kommunövergripande indikatorer. 

6. Kommunstyrelsen ger miljöenheten i uppdrag att göra en analys av kommunens 
samlade klimatpåverkan. 

 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret följande tilläggsuppdrag. 
I Mål och Budget för 2013 avsattes resurser att kommunstyrelsen skulle kunna ta fram en 
strategi för utveckling och uppföljning av arbetet med hållbarhet och klimat. En första del 
är den uppföljning av nämndernas bidrag till kommunens klimatarbete som nu 
presenterats. Nästa del är den analys av kommunens samlade klimatpåverkan som 
miljöenheten nu får i uppdrag att ta fram. Parallellt med detta får stadsledningskontoret i 
uppdrag att lämna förslag på hur klimatarbetet bäst organiseras, hur ansvarsfördelningen 
mellan nämnderna kan tydliggöras, hur målen formuleras och följs upp samt hur statliga 
myndigheters (t ex länsstyrelsens) mål kan inordnas i kommunens arbete. Syftet med dessa 
båda uppdrag är att skapa en strategi för hur kommunens höga ambitioner på 
klimatområdet ska kunna förverkligas samt ett klimatprogram med konkreta åtgärder som 
ska föreläggas kommunfullmäktige under första kvartalet 2014. ” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är viktigt med att följa upp nämndernas bidrag till kommunens hållbarhetsarbete. 
Hittills har det främst fått en inriktning på ekologisk och klimatmässig hållbarhet, något 
som är synnerligen viktigt när så mycket återstår att göra inom klimatområdet. Det får dock 
inte skymma att en annan aspekt på hållbarhet oftast kommer i skymundan - det gäller den 
sociala hållbarheten. Nacka, som en av landets rikaste kommuner men också en av de mer 
segregerade kommunerna, har är en kommun som riskerar att slitas itu om inte klyftorna 
och segregationen minskas. När utvecklingen av Nacka planeras måste detta ges högsta 
prioritet, därför är det också angeläget att följa upp just hur kommunen på olika sätt 
bedriver, och skulle kunna bedriva, ett arbete för just social hållbarhet.” 
 
Leif Holmberg (C) lät anteckna följande. 
 
”Det är mycket bra att denna genomgång av hållbarhetsarbetet i kommunen äntligen 
kommit upp på bordet. Genomgången visar dock att det finns mycket att göra och att 
kommunens miljöarbete behöver stärkas upp på flera områden. 
 
En viktig del är analysen av kommunens klimatpåverkan. Det vore bra om denna analys är 
ambitiös och inte bara stannar vid schablonberäkning utan även mäter faktiska aktiviteter. 
Allt fler stora företag gör klimatanalyser av sitt företags påverkan och det har utvecklats 
internationell standard på området. Exempelvis skulle Nacka kommun kunna rapportera i 
enlighet med Global Reporting Initiative, GRI. En sådan rapportering skulle inge 
förtroende och ge en grund för ett aktivt arbete med att minska kommunorganisationens 
utsläpp.” 
 
Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Det är viktigt att man i begreppet ”Kommunens samlade miljöpåverkan” även ser till den 
miljöpåverkan kommunen har globalt eftersom den är betydligt större än den lokala. 
Miljöpartiet vill att Nacka kommun kontinuerligt skall redovisa och följa upp hur 
situationen är vad gäller utsläpp av växthusgaser och av ekologiskt fotavtryck. Det är viktigt 
att man använder en befintlig standard och inte hittar på egna nyckeltal. Det finns redan 
bra metoder utvecklade för detta, t.ex. gratisverktyget REAP Sweden som redan används 
av andra kommuner.”  
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2012/577-001 

Utvecklingsarbetet kring ledning och styrning för 
öppenhet och mångfald  
Avstämning 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om hur utvecklingsarbetet kring ledning och styr-
ning för öppenhet och mångfald fortskrider. Kommunstyrelsen noterar därvid att beslut 
om organisation av den kommunala produktionen och om chefs- och ledningsstrategi 
hanteras i egna ärenden. 
 

Ärende 
I detta ärende redovisar stadsledningskontoret hur utvecklingsarbetet kring ledning och 
styrning för öppenhet och mångfald fortskrider. Utvecklingsarbetet omfattar sex olika 
områden. 

• Begränsa, tydliggöra och kommunicera styrande dokument 
• Grundläggande administrativa stödprocesser inklusive stadsledningskontorets roll 

och organisation 
• Ledning och styrning av verksamhetsresultat och ekonomi inom myndighets- och 

huvudmannaorganisationen 
• Ledning och styrning av verksamhetsresultat och ekonomi inom den kommunala 

produktionen av välfärdstjänster 
• En samland chefsstrategi 
• Utveckla ett kontinuerligt kulturarbete för att säkra kommunens vision och 

grundläggande värdering 
 
Genom utvecklingsarbetet ska Nacka kommun ska bli ännu bättre på att göra Nacka 
attraktivt för dem som lever, verkar och vistas här. Kommunen ska bli ännu bättre på att 
leverera välfärdstjänster av hög kvalitet och på att bevara och utveckla Nackas territorium. 
Sättet att organisera, styra och leda arbetet ska bidra till ett ökat fokus på dem som 
kommunen är till för och en ökad måluppfyllelse både när det gäller verksamhetsresultat 
och ekonomi inom alla områden.   
 
Stadsledningskontoret lägger i egna ärenden förslag om chefs- och ledarstrategi (bereds av 
kommunstyrelsens arbetsutskott) och för utveckling av ledning och styrning av kommunal 
välfärdsproduktion (bereds av kommunstyrelsens verksamhetsutskott). 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 91 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2013 
Bilaga: Plan för utvecklingsarbete kring ledning och styrning för öppenhet och mångfald 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 91 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen om hur utvecklingsarbetet kring ledning och styr-
ning för öppenhet och mångfald fortskrider. Kommunstyrelsen noterar därvid att beslut 
om organisation av den kommunala produktionen och om chefs- och ledningsstrategi 
hanteras i egna ärenden. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit kritisk till Nackas modell för ledning och styrning, något 
som ju också revisorerna slagit ned på. Modellen utgår från den moderatledda majoritetens 
idéer så som de uttrycks i majoritetsprogrammet. Det bygger på konkurrensutsättning, 
kundvalssystem och tanken att privata anordnare ska bedriva en så stor del av den 
skattefinansierade välfärdsverksamheten som möjligt. Trots att modellen tillämpats i ganska 
många år så finns fortfarande stora brister i dess efterlevnad. Det kan i sig bero på att 
modellen ör för fyrkantig för att i alla lägen vara tillämpbar. Det utvecklingsarbete som 
föreliggande ärende avser, handlar just om att rätta till brister i tillämpning av modellen. 
Vänsterpartiet avvisar inte alla delar av planen men eftersom vi inte står bakom grunden för 
den så valde vi att inte ställa oss bakom den när den behandlades i kommunstyrelsen i 
februari 2013.” 
 
- - - - - 
 
  



 65 (78) 
 2 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 189 Dnr KFKS 2013/472-050 

Chefs- och ledarstrategi 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen chefs- och ledarstrategi med följande justering.  
 
Sid 2 i chefs- och ledarstrategi 
4. Så här rekryterar vi de bästa cheferna 
Punkt 2 

• Vi anställer chefer med tillsvidareanställning i kommunen och med resultatkontrakt 
som omfattar chefsuppdrag för fyra år med möjlighet till fortsatt uppdrag för ny 
period 
ändras till 

• Vi anställer chefer med tillsvidareanställning i kommunen och med resultatkontrakt 
som omfattar chefsuppdrag för tre till fem år med möjlighet till fortsatt uppdrag 
för ny period. 

 
Den första uppföljningen ska ske innan utgången av 2014. 
 

Ärende 
Som ett led i det pågående utvecklingsarbetet för styrning och ledning för öppenhet och 
mångfald som stadsdirektören initierat, har stadsledningskontoret tagit fram ett förslag till 
chefs- och ledarstrategi. Kommunen ska vara bäst på att vara kommun och med utgångs-
punkt i visionen och den grundläggande värderingen ska kommunen därför utveckla, attra-
hera och behålla de bästa cheferna. Det gör kommunen genom att inför rekrytering analy-
sera verksamheten och chefens uppdrag, satsa på introduktionen av nya chefer, utveckla, 
stödja och vid behov avveckla chefer, uppmärksamma gott ledarskap och öka rörligheten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 92 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2013 
Bilaga: Förslag chefs- och ledarstrategi 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 92 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar föreslagen chefs- och ledarstrategi. Den första uppföljningen ska 
ske innan utgången av 2014. 
 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade följande ändringsförslag i chefs- och ledarstrategi sid 2. 
 
4. Så här rekryterar vi de bästa cheferna 
Punkt 2 

• Vi anställer chefer med tillsvidareanställning i kommunen och med resultatkontrakt 
som omfattar chefsuppdrag för fyra år med möjlighet till fortsatt uppdrag för ny 
period 
ändras till 

• Vi anställer chefer med tillsvidareanställning i kommunen och med resultatkontrakt 
som omfattar chefsuppdrag för tre till fem år med möjlighet till fortsatt uppdrag 
för ny period. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Majvie Swärds yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus ändringsyrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit kritisk till Nackas modell för ledning och styrning, något 
som ju också revisorerna slagit ned på. Modellen utgår från den moderatledda majoritetens 
idéer så som de uttrycks i majoritetsprogrammet. Det bygger på konkurrensutsättning, 
kundvalssystem och tanken att privata anordnare ska bedriva en så stor del av den 
skattefinansierade välfärdsverksamheten som möjligt. Trots att modellen tillämpats i ganska 
många år så finns fortfarande stora brister i dess efterlevnad. Det kan i sig bero på att 
modellen är för fyrkantig för att i alla lägen vara tillämpbar och att den är väldigt 
komplicerad. Det utvecklingsarbete som föreliggande ärende är en del av handlar just om 
att rätta till brister i tillämpning av modellen.  
 
Det är positivt att en chefs- och ledningsstrategi tas fram och Vänsterpartiet avvisar det 
inte trots att det är som ett led i ovannämnda utvecklingsarbete. Förslaget att utse ”årets 
chef” gör dock att tankarna går till utropandet av ”arbetets hjältar” i Sovjetunionen, ett 
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system som då hånades av de borgerliga partierna i Sverige. Om nu det ändå ska ske så 
finns det anledning att också premiera medarbetare på alla nivåer i organisationen som 
dagligen gör goda insatser för kommunens invånare.” 
 
- - - - - 
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§ 190 Dnr KFKS 2013/480-001 

Utveckling av ledning och styrning av kommunal 
välfärdsproduktion 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om följande namnändring. 
 
”Välfärd fritid, kultur och socialt stöd” 
ändras till 
”Välfärd socialt stöd, fritid och kultur.” 
 
A. 
Från om med den 1 januari 2014 bildas två produktionsområden för de kommunalt produ-
cerade välfärdstjänsterna: 

• Välfärd skola 
• Välfärd socialt stöd, fritid och kultur  

 
I Välfärd skola ingår  

• elevhälsa 
• förskola 
• förskoleklass 
• fritidshem 
• grundskola 
• grundsärskola 
• gymnasieskola 
• gymnasiesärskola 
• vuxenutbildning 

 
I Välfärd socialt stöd, fritid och kultur ingår 

• stöd och omsorg 
o individ- och familjeomsorg 
o omsorg för funktionsnedsatta 
o personig assistans 
o socialpsykiatri 
o äldreomsorg 

•  arbetsmarknadsinsatser 
• fritid 

o fritidsgårdar och övrig fritidsverksamhet 
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• kultur 
o bibliotek  
o musikskola 
o övrig kulturverksamhet 

  
Beslutet innebär att produktionsområdena förskola, fritid och skola och verksamheten 
sociala stödresurser upphör den 31 december 2013. 
 
B. 
Kommunstyrelsen beslutar om de förändringar i instruktionen som följer av stadslednings-
kontorets förslag till beskrivning av ledning av produktionsområdena. 
 

Ärende 
För att utveckla styrningen och ledningen av den kommunala produktionen av välfärds-
tjänster föreslår verksamhetsutskottet att det bildas två nya produktionsområden och att 
verksamhetsområdena förskola, fritid och skola respektive verksamheten sociala stöd-
resurser läggs ned. De nya områdena är Välfärd skola och Välfärd socialt stöd, fritid och 
kultur. Välfärd skola ska omfatta de kommunala skolformerna samt fritidshem och elev-
hälsan. I Välfärd socialt stöd, fritid och kultur ska ingå arbetsmarknadsinsatser, fritidsgårdar 
och övrig fritidsverksamhet, bibliotek, musikskola och övrig kulturverksamhet, och sociala 
stödresurser. För att förstärka styrningen föreslås att kommunfullmäktige ska tydliggöra sin 
styrning av den kommunala produktionen genom att anta ägardirektiv och att 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska fastställa styrkort för respektive 
produktionsområde. Inom ramarna för ägardirektiven och styrkorten ökar utrymmet för 
ansvariga chefer och medarbetare att tillsammans med dem verksamheten är till för, 
utveckla den. Det leder till att visionen om öppenhet och mångfald uppfylls och följer den 
grundläggande värderingen om att den som vill och får, den kan. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 augusti 2013 § 34 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2013 
Bilaga PM Utkast ägardirektiv 
Bilaga Utkast till styrkort för Välfärd skola 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 augusti 2013 § 34 
1. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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A. 
Från om med den 1 januari 2014 bildas två produktionsområden för de kommunalt produ-
cerade välfärdstjänsterna: 

• Välfärd skola 
• Välfärd fritid, kultur och socialt stöd 

 
I Välfärd skola ingår  

• elevhälsa 
• förskola 
• förskoleklass 
• fritidshem 
• grundskola 
• grundsärskola 
• gymnasieskola 
• gymnasiesärskola 
• vuxenutbildning 

 
I Välfärd fritid, kultur och socialt stöd ingår  

• arbetsmarknadsinsatser 
• kultur 

o bibliotek  
o musikskola 
o övrig kulturverksamhet 

• fritid 
o fritidsgårdar och övrig fritidsverksamhet 

• stöd och omsorg 
o individ- och familjeomsorg 
o omsorg för funktionsnedsatta 
o personig assistans 
o socialpsykiatri 
o äldreomsorg 

  
Beslutet innebär att produktionsområdena förskola, fritid och skola och verksamheten 
sociala stödresurser upphör den 31 december 2013. 
 
B. 
Kommunstyrelsen beslutar om de förändringar i instruktionen som följer av stadslednings-
kontorets förslag till beskrivning av ledning av produktionsområdena. 
 
2. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen om arbetet med förslag till 
ägardirektiv och styrkort. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag. 
 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters 
(C), Sidney Holm (MP), Stefan Saläng (FP), Lars Berglund (M) och Majvie Swärd (S), bifall 
till arbetsutskottets förslag men med följande namnändring. 
 
”Välfärd fritid, kultur och socialt stöd” 
ändras till 
”Välfärd socialt stöd, fritid och kultur.” 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) meddelade att han ej deltar i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Eva 
Öhbom Ekdahls yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit kritisk till Nackas modell för ledning och styrning, något 
som ju också revisorerna slagit ned på. Modellen utgår från den moderatledda majoritetens 
idéer så som de uttrycks i majoritetsprogrammet. Det bygger på konkurrensutsättning, 
kundvalssystem och tanken att privata anordnare ska bedriva en så stor del av den 
skattefinansierade välfärdsverksamheten som möjligt. Trots att modellen tillämpats i ganska 
många år så finns fortfarande stora brister i dess efterlevnad. Det kan i sig bero på att 
modellen är för fyrkantig för att i alla lägen vara tillämpbar och att den är väldigt 
komplicerad. Det utvecklingsarbete som föreliggande ärende är en del av handlar just om 
att rätta till brister i tillämpning av modellen.  
 
Det är positivt att det här förslaget sätter fokus just på ledning och styrning och 
Vänsterpartiet avvisar därför inte alla delar av det. Men eftersom vi inte står bakom 
grunden för det utvecklingsarbete som detta är en del av så kan vi inte heller tillstyrka det.” 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 
 
”Vi välkomnar de förändringar som nu sker och ser dem som resultat av uppdrag som vi 
gav i Mål och Budget för 2013. Det ger ökad tydlighet och bättre förutsättningar för en 
medveten styrning av verksamheten. Avsikten är att detta ska underlätta för verksamheten 
att nå ännu bättre resultat och att medborgarna ska bli ännu mer nöjda.  
  
Förslag om ägardirektiv och styrkort behöver bearbetas ytterligare, nu presenteras endast 
utkast till vad de skulle kunna innehålla. I det fortsatta arbetet med ägardirektiven behöver 
man t ex tydligare beskriva hur överskott ska återinvesteras i verksamheten, vem som äger 
rätt att disponera pengarna och för vilka ändamål. I grunden är det viktigt att resurser 
skapas inom verksamheterna för utveckling och framtidssatsning. Styrkorten bör 
kompletteras med uppgifter om antalet barn och elever i verksamheten och nyckeltal där 
man ser kostnader för olika uppgifter eller kostnadsslag.” 
 
Majvie Swärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 
 
”Vi socialdemokratern ser positivt på utveckling av ledning och styrning av kommunal 
välfärdsproduktion. Vi – och även revisorerna – har anmärkt på en bristande politisk 
styrning av verksamheterna. Vi har också en oro över en organisation som kan bli topptung 
med många mellanchefsnivåer. Det finns skäl till eftertänksamhet vid 
organisationsförändringar. Vi anser att det är mycket viktigt att konsekvenserna av den 
föreslagna ändringen följs väldigt noggrant och att eventuella brister som uppstår 
omgående korrigeras.” 
 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2013/468-013 

Användning av medborgarundersökningen i mål- och 
uppföljningsarbetet 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar åt nämnderna att se över hur dessa kan dra ökad nytta av 
medborgarundersökningen i mål- och uppföljningsarbetet. 
 

Ärende 
I Nacka kommun görs årligen en medborgarundersökning. Cirka 80 frågor rörande 
kommunen och dess verksamhet skickas under hösten till 1500 av kommunens 
medborgare. Svarsfrekvensen har legat på 46-49 procent. Kommunen avsätter årligen 
100 000 kr till genomförandet av undersökningen.  
 
Några nämnder använder delar av undersökningens resultat som underlag till nyckeltal i sin 
resultatstyrning. Andra använder istället brukarundersökningar för att ta reda på nöjdheten 
i de olika verksamheterna.  
 
Undersökningens resultat är överlag goda, vilket sannolikt medfört att undersökningen för 
kommunens del har kommit att användas mer som en avstämning än ett verktyg för att 
styra och utveckla kommunens arbete. Exempelvis finns inget uttalat mål för kommunens 
övergripande resultat i undersökningen.  
 
Utifrån kommunens ambition att vara bäst på att vara kommun samt att ha ett effektivt 
resursutnyttjande finns det anledning att arbeta mer aktivt med medborgarundersökningen. 
Ökad nytta bör kunna dras av undersökningen, som en del av kommunens 
verksamhetsutveckling. I detta ärende presenteras ett antal utvecklingsområden och 
åtgärder, t.ex. att uttala ett övergripande mål för kommunens resultat i undersökningen och 
i större utsträckning utnyttja den stora potential att göra jämförelser med andra kommuner 
som medverkan i undersökningen medför. 
 
Utgångspunkten är att medborgarundersökningen ska göras även fortsättningsvis, med 
samma utförare (Statistiska centralbyrån).  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 93 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 augusti 2013 § 93 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
Kommunstyrelsen uppdrar åt nämnderna att se över hur dessa kan dra ökad nytta av 
medborgarundersökningen i mål- och uppföljningsarbetet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2013/1-002 

Exemplifiering av firmatecknare för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 8 § i 
kommunstyrelsens reglemente och 9 § reglementet med gemensamma bestämmelser för 
nämnder i Nacka kommun har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i 
förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen undertecknar kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid 
förfall för denne, förste vice ordförande Stefan Saläng eller andre vice ordföranden 
Khashayar Farmanbar, i förening med endera tjänstemannen  

• Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
• Administrativ direktör Mats Bohman 
• Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
• Personaldirektör Elisabeth Carle 
• Stadsbyggnadsdirektör Anders Ekengren 
• Natur- och fritidsdirektör Åsa Engwall 
• Teknisk direktör Dag Björklund 
• Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
• Socialdirektör Anders Fredriksson 
• Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
• Kultur- och utbildningsdirektör Susanne Nord 
• Stadsjurist Helena Meier 
• Kommunikationsdirektör Ann-Sofie Mårtensson 
• Tillförordnad ekonomidirektör Malin Westerback 
• Produktionsdirektör Verksamhetsområdet Sociala stödresurser Anette Böe 
• Produktionsdirektör Förskola, Fritid & Skola Einar Fransson 

 

Ärendet 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar 
vilka som kan vara firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en 
exemplifiering då det i de två reglementesbestämmelser som finns för det här, står att det är 
ansvarig/vederbörande tjänsteman eller annan tjänsteman som nämnden utser. Observera 
att här talas om vem ska kontrasignera, avtal och andra utgående handlingar, som en nämnd 
har beslutat om, ska alltid undertecknas av ordförande och en tjänsteman, aldrig av bara 
endera av dessa funktioner. 
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Beslut om sådan här exemplifiering togs i av kommunstyrelsen den 14 januari 2013. Detta 
ärende nu är en justering till följd av ny andre vice ordförande och ekonomidirektör. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 augusti 2013 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2013/1-002 

Kompletteringen och justering av beslut om attestanter 
på interna konton 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen justerar beslutet om ordinarie beslutsattestanter och ersättare inom 

respektive ansvarsområde enligt bilaga 1; Beslutsattestanter för kommunstyrelsen. 
Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt 
ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till styrelsen. 

2. Kommunstyrelsen justerar beslutet om attestanter med ersättare för behörighet/ 
slutregistrering/ utbetalning enligt bilaga 2 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  

3. Kommunstyrelsen kompletterar och justerar beslutet om behörigheter avseende 
plusgirouttag, undertecknande av mervärdeskattedeklaration enligt bilaga 3 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 14 januari 2013,§ 10, om attestanter för de interna 
systemen för ekonomi och personal. Beslutet har enbart en intern funktion om vem som 
ska ha behörighet att göra vad, det är inte en förteckning över firmatecknare. Enligt 
kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta ett sådant här beslut om 
attesträtt för beslut/behörighet/slutregistrering/utbetalning samt vid behov om ersättare 
för dessa. Kommunstyrelsens beslut för 2013 behöver justeras med anledning av att Malin 
Westerback har utsett som tillförordnad ekonomidirektör efter det att Hans Nyström 
slutade. Beslutet om behörigheter behöver också kompletteras med uppgift om överföring 
av medel inom kommunens konton för certifikatprogrammen som kommunfullmäktige 
beslutat att kommunen ska ha, och behörighet för detta. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 augusti 2013 
Bilaga 1  Beslutsattestanter för kommunstyrelsen 2013 
Bilaga 2 Attestanter med ersättare för behörighet/ slutregistrering/ utbetalning 
Bilaga 3 Behörigheter avseende plusgirouttag, behörighet att överföra medel mellan 

kommunens konton avseende certifikatsprogram, undertecknande av 
mervärdeskattedeklaration 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - -  
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§ 194  

Övriga frågor 
Sidney Holm (MP) ingav ett politikerförslag om roamingspärr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna politikerinitiativet till stadsledningskontoret som 
återkommer med förslag till beslut nästa sammanträde den 30 september 2013. 

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ den 2 september 2013 av Sidney Holm (MP) 
 
 
 
 

Gruppledarmöte inför kommunfullmäktiges sammanträde den 
23 september 
Lena Dahlstedt meddelade att det blir gruppledarmöte den 16 september kl 17. En agenda 
för mötet kommer att skickas ut. 
 
- - - - - 
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